
 

           
Menselijke waardigheid, gelijkwaardigheid en solidariteit zijn de kernwaarden van de SP. 

Al onze beslissingen landelijk en lokaal leggen we naast die meetlat. 

Wij zullen besluiten nemen en ondersteunen die aan die voorwaarden voldoen.  

 

Als we naar de begroting kijken, vallen ons de volgende zaken op. 

 

In de begroting staat op 15 plekken geschreven dat er zaken moet worden uitgewerkt. 

Dat gaat dan over diverse programma’s. Het lijkt veel op knip en plakwerk want bepaalde 

teksten komen letterlijk meerdere keren voor.  

Zoals onderstaande zelfs vijf keer. 

 

 
 

We vragen ons nu af waar we met deze begroting ja tegen zeggen als er nog zo veel plannen 

uitgewerkt moeten worden.  

Geven we met het akkoord gaan met deze begroting het college Carte Blanche? 

(Voor de voetbal Tukkers onder ons: Carte Blanche is het tegengestelde van een Rode Kaart). 

Het college geeft aan kansen te willen creëren en benutten. En dit samen met alle overige 

raadsfracties te willen doen. Wij horen dan ook graag wat duidelijker van dit college dat bij de 

uitwerking van de plannen alle raadsfracties volledig en tijdig worden betrokken. 

Wat dat betreft zit de Rode Kaart bij de SP fractie in het borstzakje boven ons rode hart.  
 

 
 

Wij vinden het zeer ambitieus om 6.9 miljoen in drie jaar tijd te bezuinigen. Want er is al éen 

jaar voorbij voordat de plannen zijn uitgewerkt. 

Als je willekeurig iemand vraagt of ze een voorstander zijn van een sluitende begroting dan is 

het antwoord hierop waarschijnlijk positief. 

Maar als je hen vervolgens vraagt waarmee we moeten stoppen om tot een dergelijk sluitende 

begroting te komen is het antwoord lastiger. 

Hoever kan je komen door zaken “efficiënter” en “effectiever” uit te voeren en wanneer ga je 

zaken schrappen? En als je schrapt wat schrap je dan?  

En nog belangrijker: Wat zijn de maatschappelijke gevolgen daarvan? Binnen drie jaar zoveel 

geld bezuinigen wekt zorgen bij ons dat er in alle ijver zaken worden geschrapt die zeer 

waardevol zijn.   



           
 

Het is al lange tijd zo dat Almelo een nadeelgemeente is als het gaat om bijdragen uit het 

gemeentefonds. Het is een schande dat het rijk allerlei zorgtaken op het bordje legt bij de 

gemeenten en er meteen een gigantisch korting op toe past. Wat het rijk in langere tijd niet 

heeft kunnen bereiken moeten wij praktisch met terugwerkende kracht realiseren.  

De rijksoverheid heeft dus niet alleen taken naar de gemeente overgedragen maar hen ook 

direct met een bezuiniging opgezadeld. 

Wij hebben dit vaker aangegeven in onze bijdragen en zullen dit blijven herhalen. 

Wij pleiten er voor om net zoals bij het behouden van de Rechtbank en de Karelskamp in 

actie te komen en bij de landelijke politiek voldoende budget af te dwingen. Zeker nu het 

huidige college bijna een precieze politieke afspiegeling is van de samenstelling van dit 

kabinet. Dus de contacten zijn nu zeker gemakkelijk te leggen. Ondanks de snelle wisselingen 

van bewindslieden het afgelopen jaar. 

Almelo is niet de enige gemeente die hier last van heeft. Er zijn structurele tekorten op de 

Jeugdhulp en de WMO waar bijna elke gemeente mee worstelt. 

Maar als centrumgemeente ondervindt je extra nadeel dan het Multi-level model blijkt. 

Met provincie brede ondersteuning en Vereniging Nederlandse Gemeenten (VNG) die zich 

hier ook hard voor maakt kan gezamenlijk op worden getrokken en kan er een sterke 

boodschap naar Den Haag worden gestuurd. 

Wij zullen hiervoor een motie indienen. 

 

 

Dat betekent niet dat wij geen voorstander zijn van het terugdringen van kosten door het 

verminderen van bureaucratie en het bestrijden van fraude. Ook wij hebben de artikelen van 

Follow the Money (FTM) over de "zorgcowboys" gelezen. Ook wat ons betreft moet PGB-

fraude worden aangepakt, maar dan wel bij de “consultants, managers en ondernemers” die 

door misbruik van de wet- en regelgeving over de slechte gezondheid van anderen bakken 

met geld verdienen. Wij gaan hier zelfs een stap verder in en vinden dat er in de zorg 

helemaal geen winstmodel mag bestaan en dat het op dit moment enkel zorgt voor het soort 

perverse prikkels die leiden tot dit soort praktijken. Het is tenslotte een publiek goed die met 

publiek geld wordt opgebracht. 

 

 

Er wordt door de regering gejubeld over het aantrekken van de economie. En ja, de winsten 

van bedrijven nemen inderdaad enorm toe. Maar de gewone man aan wie premier Rutte 

diverse keren heeft beloofd dat die het ook beter gaat krijgen heeft het nakijken. Erger nog, hij 

gaat er de komende jaren verder op achteruit doordat de eigen bijdrage in de zorg hoger wordt 

en de zorg niet beter maar verder uitgekleed.  

Ook moet er meer betaald moet worden voor energie terwijl de gewone man weinig 

mogelijkheden heeft voor zonnepanelen en andere energiebesparende maatregelen. 

De gewone man heeft meegemaakt dat banken omvallen en met miljarden gered worden, 

maar nu ziekenhuizen omvallen is er zogenaamd geen geld. Terwijl de reserves bij de 

zorgverzekeraars gigantisch zijn. 

 

 

 



           
  

 
 

De SP wil dat de menselijke maat weer wordt gehanteerd. Dat kan door op wijkniveau 

bewoners te organiseren en hun zeggenschap te geven over hun wijk. Laat ze zelf bepalen wat 

goed is voor hun wijk. Op die manier zorg je dat mensen weer echt samen leven en daarmee 

pak je ook eenzaamheid onder ouderen aan. Wijkteams moeten in de wijken een centrale 

ondersteunende plek innemen. Belangrijk voor deze wijkgerichte aanpak is dat er dan ook 

budget aan gekoppeld moet worden waarover de wijkbewoners zelf kunnen beschikken. 

Het is van belang dat er een plek is in de buurt waar mensen elkaar kunnen ontmoeten. Waar 

activiteiten georganiseerd kunnen worden, buurtfeesten, bewonersavonden van de 

buurtwerkgroep, voorlichtingsavonden, en culturele activiteiten. 

Voor dat men het vergeet horen wij graag op welke wijze men een bijna nationaal probleem 

dat dementie vormt of gaat vormen in de toekomst het hoofd wil gaan bieden. 

 

De SP vindt dat streven naar volledige werkgelegenheid (dit woord komt maar 1 keer voor in 

de programmabegroting) centraal moet staan in het sociaaleconomisch beleid. Duurzaam 

werk voor iedereen die kan werken is niet alleen goed voor de welvaart maar ook voor de 

economische onafhankelijkheid van mensen. De afgelopen jaren is er steeds meer pulp-arbeid 

bijgekomen: slecht betaalde, vaak tijdelijke en flexibele baantjes, met nauwelijks sociale 

rechten. Hierdoor is een groep werkende armen ontstaan. De SP kiest voor fatsoenlijke banen 

die goed betaald worden. Werken met behoud van uitkering is uit den boze. Iedereen die 

maatschappelijk nuttige arbeid verricht, heeft recht op een arbeidscontract met bijbehorend 

CAO-loon. 

Investeren in mensen die in armoede leven is niet alleen moreel juist, maar ook 

economisch verstandig. Mensen die meer te besteden hebben zullen immers bijna al hun geld 

weer uitgeven in de Almelose economie! En dat is weer goed voor onze ondernemers.  

 

Zolang het niet aantoonbaar is dat uitbreiding nodig is, gaat er geen schop de grond in en 

wordt er geen boom gekapt. De SP pleit voor een verantwoorde groei van Almelo. Dat vraagt 

een duidelijke keuze waar het gaat om uitbreiding van woningbouw in bestaande gebieden. Er 

is zijn nog voldoende braak liggende gronden binnen de stadsgrenzen.  

 

Opmerkelijk aan deze begroting is dat deze niet sluit maar dat er een tekort van een half 

miljoen is ontstaan. Waar in het verleden fracties die met moties en amendementen kwamen 

zonder dekking, meteen te horen kregen dat die niet gehonoreerd konden worden, durft dit 

college met een tekort te komen en die doodleuk aan de negatieve reserve toe te voegen. 

En de provincie vindt dit allemaal maar goed. 

 


